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Ersättare Marianne Wallin (V) 
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§ 1 Dnr 2024-000001  

Godkännande av dagordning 

Kommunstyrelsens beslut 
Lägger till ärendena Information om pågående projekt, dnr 2024-000133, som 
paragraf 19, Banvallen mellan Vetlanda och Åseda, TRV 2022 103502, dnr 
2023-000149, som paragraf 20, Vindkraftsbeslut Uppvidinge, dnr 2024-000132, 
som paragraf 21, och godkänner dagordningen som sådan.                     

Förslag till beslut på sammanträdet 
Sven-Olof Svensson (LPo) lägger till ärendena Banvallen mellan Vetlanda och 
Åseda, TRV 2022 103502 och Vindkraftsbeslut Uppvidinge.  

Simon Bring (SD) lägger till ärendet Information om pågående projekt.      

Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan lägga till ärendena Information 
om pågående projekt, dnr 2024-000133, som paragraf 19, Banvallen mellan 
Vetlanda och Åseda, TRV 2022 103502, dnr 2023-000149, som paragraf 20, 
Vindkraftsbeslut Uppvidinge, dnr 2024-000132, som paragraf 21, och godkänna 
dagordningen som sådan.  

Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutat så.            
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§ 2 Dnr 2024-000002  

Val av justerare 

Kommunstyrelsens beslut 
Välja Jessica Rask (M) som justerare.                    

Förslag till beslut på sammanträdet 

Susanne Karlsson (S) föreslår välja Jessica Rask (M) som justerare.     

Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan välja Jessica Rask (M) som 
justerare och finner att kommunstyrelsen beslutat så.             
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§ 3 Dnr 2023-000544  

Information om brottsförebyggande frågor och 
trygghetsmätning 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen godkänner informationen.             

Sammanfattning av ärendet 
Det lokala brottsförebyggande rådet redovisar årligen sitt arbete till 
kommunstyrelsen. Då presenteras även polisens och kommunens senaste 
trygghetsmätning. I årets redovisning fokuseras det pågående samverkans- och 
lägesbildsarbetet av kommunpolis och beredskapssamordnare. Utifrån den 
lägesbild som tas fram under våren 2024 görs en orsaksanalys samt prioriteras 
åtgärder som ska förebygga brott och öka trygghet.  Vid kommunstyrelsens 
sammanträde i maj kommer ett förslag till handlings- och åtgärdsplan att 
presenteras. Utgångspunkt är lagen om kommuners ansvar för 
brottsförebyggande arbete, som infördes 1 juli 2023. Lagen ställer bland annat 
krav på att kommunen ska ta fram en lägesbild som utgångspunkt för analys 
och förebyggande åtgärder. Även samverkansöverenskommelse mellan 
Lokalpolisområde Nybro och Uppvidinge kommun 2023-2027 är underlag för 
samverkan mot brott och främjande av trygghet.           

Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan godkänna informationen och 
finner att kommunstyrelsen beslutat så.             
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§ 4 Dnr 2024-000097  

Trygghetspunkter i Uppvidinge 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar:  

• Att kommunledningsförvaltningen utreder behovet av trygghetspunkter 
i Uppvidinge kommun. Uppgiften redovisas i mars 2024. 

• Att uppdra till samhällsserviceförvaltningen att förbereda för 
reservkraftslösning vid Älghultskolan.  

• Att uppdra till kommunledningsförvaltningen att förhandla fram ett 
utkast på avtal som kan reglera reservkraftsfunktionen och presentera 
det för kommunstyrelsen senast våren 2024.              

Sammanfattning av ärendet 
I Uppvidinge kommuns risk- och sårbarhetsanalys 2023-2027 identifieras risker, 
till exempel naturolyckor, som kan leda till längre samhällsstörningar. I sådana 
situationer ska skydd av liv och hälsa samt samhällets funktionalitet prioriteras. 
För att klara dessa uppgifter i förhållande till invånare kan det finnas behov av 
trygghetspunkter i kommunen. Enligt MSB:s definition är en trygghetspunkt 
”en mötesplats dit människor kan vända sig vid större kriser i samhället”. 
Behovet av trygghetspunkter, vilken förmåga de ska ha och vilka funktioner 
som ska finnas där, behöver nu identifieras och analyseras. Utifrån analysens 
resultat behöver kommunen också upprätta en prioritering av särskilt viktiga 
trygghetspunkter. En plan för hur trygghetspunkterna ska startas upp, 
underhållas och avvecklas, behövs också. Ur perspektivet civil beredskap 
behöver kommunen låta frågan om trygghetspunkter löpa parallellt med 
processen för planering av reservkraft. Både förvaltningar och bolag samt 
privata aktörer kan involveras i planering och genomförande.  

Konsekvenser 
Beslutet om en utredning innebär ingen ekonomisk kostnad. Fattas beslut om 
att trygghetspunkter ska upprättas, ökar tryggheten för de invånare som har 
störst behov av samhällets stöd. För att införa och organisera trygghetspunkter 
krävs ekonomiska medel. Eftersträvansvärt är att målmedvetet söka synergi-
effekter vid planeringen för att skapa mervärde och nytta för fler verksamheter.     

Förslag till beslut på sammanträdet 
Simon Bring (SD) yrkar att uppdra till samhällsserviceförvaltningen att 
förbereda för reservkraftslösning vid Älghultskolan. Att uppdra till 
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kommunledningsförvaltningen att förhandla fram ett utkast på avtal som kan 
reglera reservkraftsfunktionen och presentera det för kommunstyrelsen senast 
våren 2024.          

Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
ordförandes förslag till beslut med tillägg för Simon Brings (SD) yrkande och 
finner att kommunstyrelsen beslutat så.       

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2024-01-22 och Sammanfattning trygghetspunkter 2024-01-22     

Beslutet skickas till 
Kommuneldningsförvaltningen   
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§ 5 Dnr 2023-000227  

Lokala ordningsföreskrifter 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen förlänger uppdraget till kommunledningsförvaltningen om 
att ta fram förslag till revidering av Uppvidinge kommuns lokala 
ordningsföreskrifter till slutet av år 2024.               

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade den 20 mars år 2023, § 70, att uppdra åt 
kommunledningsförvaltningen att omarbeta Uppvidinge kommuns lokala 
ordningsföreskrifter och återkomma till kommunfullmäktige senast i februari 
2024. 

Kommunledningsförvaltningen har inte kunnat genomföra uppdraget i enlighet 
med beslutets utsatta tid och ber om att få återkomma senast vid utgången av år 
2024.                    

Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
ordförandes förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen beslutat så.     

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2024-01-18 

Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2023-03-20 § 70     

Beslutet skickas till 

Kommunledningsförvaltningen 
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§ 6 Dnr 2024-000094  

Deltagande i projektansökan för utveckling av 
framtidens elsystem 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att delta i projektet och underteckna en 
avsiktsförklaring.              

Sammanfattning av ärendet 
Sveriges energilandskap står inför utmaningar som kräver snabba och 
samordnade insatser. Region Kronoberg och Region Kalmar tar tillsammans 
med länsstyrelserna och Energikontor Syd nu initiativ till ett ambitiöst projekt 
inom ramen för Europeiska Regionalfonden (ERUF). 

Denna satsning syftar till att stödja kommuner och samhällsaktörer i 
övergången till ett smartare och mer dynamiskt elsystem. 
Region Kronoberg, Region Kalmar, länsstyrelserna i Kronoberg och Kalmar 
samt Energikontor Syd bjuder in samtliga kommuner att aktivt deltaga i detta 
framtidsprojekt. 

Fördelar för Uppvidinge kommun 
Projektet kommer att bidra till 

− En gemensam bild och aktiva samtal mellan olika professioner inom 
kommuner och andra aktörer 

− Förbättrat kunskapsunderlag för fysisk planering och energiplanering 

− Stärkt kompetens hos olika professioner inom organisationen 

− Att utforska och testa lösningar för att optimera användningen 
(energieffektiviseringen, flexibilitet och effekt) av el. 

− Att utmana och utforska nya affärsmetoder och arbetsmetoder för till 
exempel energigemenskaper. 

Konsekvenser 
Planerad finansiering sträcker sig över 3 år och uppgår till 20–30 miljoner, där 
ERUF bidrar med 40 % och regionala 1:1-medel upp till 50 %. För att 
möjliggöra detta projekt krävs därför en total medfinansiering från 
medverkande projektparter om minst 10%. 

Kommunernas insats är nedlagd tid men ingen ekonomisk direktfinansiering.               
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Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
ordförandes förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen beslutat så.      

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2024-01-22    

Beslutet skickas till 

Kommunchef  

Projektledare 
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§ 7 Dnr 2023-000372  

Fördelning av budgetmedel för fordonssamordnare 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen avslår välfärds- och omsorgsnämndens ansökan om 
ersättning för fordonssamordnaren och måltidssubvention.        

Reservation 
Matthias Sjöberg (V) reserverar sig mot beslutet.     

Sammanfattning av ärendet 
Välfärds- och omsorgsnämnden har den 5 december beslutat om att hos 
Kommunstyrelsen ansöka om ersättning för fordonssamordning (175 000 
kronor) och måltidssubvention (1,2 miljoner kronor).       

Förslag till beslut på sammanträdet 
Matthias Sjöberg (V) yrkar att kommunstyrelsen bifaller välfärds- och 
omsorgsnämndens ansökan om ersättning för fordonssamordnaren.     

Beslutsgång 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen 
beslutat i enlighet med ordförandes förslag till beslut.     

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2024-01-14 

Protokollsutdrag välfärds- och omsorgsnämnden 2023-12-05     

Beslutet skickas till 
Välfärds- och omsorgsnämnden 

Ekonomiavdelningen 
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§ 8 Dnr 2023-000551  

Förfogande över bankräkning 2024 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen:  

1. Fastställer behörigheter enligt upprättad sammanställning. Beslutet 
gäller från och med 1 april år 2024. 

2. Upphäver kommunstyrelsens beslut 2023-03-20 § 81. Beslutet gäller 
från och med 1 april år 2024.              

Sammanfattning av ärendet 

Förteckning över behörigheter: 

Rätt att två i förening, utfärda 
betalningar och teckna kommunens 
och av kommunen förvaltade 
fonders/stiftelsers bank- och 
plusgirokonton 

Redovisningsassistent Viveca 
Svensson 
Redovisningsekonom Magnus 
Backlund Ojeda 
Ekonomiassistent Marijana Kisic 
Ekonomihandläggare Ann-Sofi Åberg 
Controller Camilla Gustavsson 
Controller Lovisa Nilsson 
Ekonomichef Erik Karlsson 

Rätt att två i förening, kvittera till 
kommunen utfärdade 
värdeförsändelser och dylikt 

Redovisningsassistent Viveca 
Svensson 
Redovisningsekonom Magnus 
Backlund Ojeda 
Ekonomiassistent Marijana Kisic 
Ekonomihandläggare Ann-Sofi Åberg 
Controller Camilla Gustavsson 
Controller Lovisa Nilsson 
Ekonomichef Erik Karlsson 

Rätt att inneha 
administratörsrättigheter och att två i 
förening, göra ändringar över 
användarna på kommunens och av 
kommunen förvaltade 
fonders/stiftelsers internetbank 

Redovisningsassistent Viveca 
Svensson 
Redovisningsekonom Magnus 
Backlund Ojeda 
Ekonomihandläggare Ann-Sofi Åberg 
Controller Camilla Gustavsson 
Controller Lovisa Nilsson 
Ekonomichef Erik Karlsson 
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Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
ordförandes förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen beslutat så.        

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2024-01-08 

Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2023-03-20 § 81    

Beslutet skickas till 
Ekonomiavdelningen 
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§ 9 Dnr 2024-000117  

Struktur inom kostavdelningen 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen upphäver kommunstyrelsens beslut från 11 juni år 2019 § 
128.              

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade den 11 juni år 2019, § 128 (dnr 2018-000397), att 
uppdra åt chef för samhällsserviceförvaltningen att påbörja avveckling av 
tillagningsköken i Norrhult och Älghult och ombilda dessa till mottagningskök 
samt att påbörja projektering och genomföra utbyggnad vid tillagningsköken i 
Lenhovda och Åseda. 

I december fick kostavdelningen i uppdrag att utreda organisationen för att 
minska kostnadsmassan och ska återrapportera resultatet till kommunstyrelsen i 
maj. För att inte begränsa utredningen behöver det tidigare beslutet upphävas.   

Mot bakgrund av det ökande spända säkerhetsläget i världen, blir det alltmer 
nödvändigt att säkerställa en robust och hållbar tillagning av mat. Utredningen 
kommer även att visa på hur Uppvidinge kommun ska kunna upprätthålla 
förmågan som samhällsviktig verksamhet även om något tillagningskök skulle 
påverkas av exempelvis elbrist, brand eller liknande.   

Kommunstyrelsens presidium föreslår att kommunstyrelsens tidigare fattade 
beslut ska upphävas för att inte begränsa den framtida organiseringen av 
kostavdelningen med hänsyn till ekonomi, organisation och beredskap.             

Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens presidies förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen 
beslutat så.       

Beslutsunderlag 
Presidieskrivelse 2024-01-22 

Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2019-06-11 § 128    

Beslutet skickas till 
Samhällsserviceförvaltningen 
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§ 11 Dnr 2024-000099  

Pilot för kyld mat inom kostavdelningen 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar: 

• Att ge samhällsserviceförvaltningens kostavdelning i uppdrag att genomföra 
leverans av kyld mat på försök inom Välfärds- och omsorgsverksamheten 
under helger.  

• Rapportering delges kommunstyrelsen under hösten 2024. 

• Att representanter för intresseorganisationer skall bjudas in för 
provsmakningsaktivitet inför uppstarten av försöksverksamheten. 

• Att samhällsserviceförvaltningen får i uppdrag att ta fram en risk- och 
konsekvensanalys för genomförandet och återrapportera till 
kommunstyrelsen så fort som möjligt.           

Sammanfattning av ärendet 
Kostavdelningen vill prova en ny metod för tillagning och distribution av 
matportioner under helgerna, till avdelningen Solglimten inom vård- och 
omsorgsförvaltningen. Maten kommer att tillagas i köket på Solgården, kylas 
ned och sedan levereras till Solglimten. Personalen på Solglimten kommer att 
värma upp matportionerna för brukarna vid måltiderna.   

I december fick kostavdelningen i uppdrag att utreda organisationen för att 
minska kostnadsmassan och ska återrapportera resultatet till kommunstyrelsen i 
maj. Som en del av denna utredning vill kostavdelningen genomföra ett 
pilotprojekt för att få underlag om leverans av kyld mat utgör en möjlig lösning 
för framtiden.   

Under de senaste åren har kostavdelningen haft svårigheter att hålla sig inom 
budgeten. Livsmedelskostnaden har ökat med 25% från 221031 till 230905, 
vilket i sin tur har påverkat portionspriserna.  

Samtidigt har antalet portioner till välfärd- och omsorgsförvaltningen minskat 
under åren, delvis på grund av stängningen av Solgården våren 2020. För att 
hantera dessa förändringar har kosten genomfört anpassningar, inklusive 
personalneddragningar och förändrade arbetsmetoder. En av de anpassade 
metoderna har inneburit att man tillagar varm mat till Solglimten och 
hemtjänsten (ca 20 portioner per dag) på Olofsgården under sommaren, när 
barnomsorgen har varit stängd. Det har dock varit svårt att kunna säkerställa att 
alla matbrickor levereras med rätt temperatur till brukarna.  



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

20(40) 

Sammanträdesdatum 

2024-01-30 
 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
    

 

En ytterligare utmaning var att få maten levererad från Olofsgården till 
Solgården. Kostavdelningen var tvungen att anlita ett taxibolag för att lösa 
transporten, vilket resulterade i skenande kostnader. Som en följd av detta var 
kostavdelningen tvungen att återigen öppna Solgårdens kök på helgerna.   

Kostavdelningen vill nu pröva en ny metod för matlagning och leverans av mat. 
Det nya tillvägagångssättet innebär att maten tillagas på Solgårdens kök, där 
matportionerna kyls ned och därefter levereras till Solglimten, samt 
matbrickorna som distribueras från Solgårdens hemtjänst (ca 10 portioner).  

Kostavdelningen vill få i gång detta arbetssätt genom att pröva detta under 
helgerna för Solglimten. De kylda matportionerna levereras till Solglimten på 
fredagen och värms sedan upp av personal från välfärd- och 
omsorgsförvaltningen under helgen för att serveras till brukarna. 
Kostavdelningen anser att detta gör det möjligt att servera tillagad mat av god 
kvalité till brukarna utan att behöva bemanna Solgårdens kök under helgerna. 
Detta pilotprojekt skall ingå som en del av kostavdelningens utredning som 
avdelningen fick i uppdrag av Kommunstyrelsen i december 2023 och som ska 
återredovisas i maj 2024.  

Om denna arbetsmetod visar på hög kvalitet, effektivitet och positiva resultat 
för brukarna och detta genomförs alla särskilda boenden i kommunen under 
helgerna, så gör kostavdelningen bedömningen det kan leda till besparingar 
motsvarande 3-4 årsarbetare.  

Beslutet innebär att projektet utökas till att omfatta hela Välfärds- och 
omsorgsverksamheten under helger. 

Konsekvenser 

Ekonomiska konsekvenser  

Projektet resulterar i en besparing av 0.6 årsarbetare på kostavdelningen under 
helgerna vilket innebär ca 300 tkr plus 50 tkr i ob-ersättning.  

Konsekvenser för brukarna  
Brukaren får ökad valfrihet när det gäller tidpunkten för måltiden och kommer 
att ha minst två huvudrätter att välja mellan. Dock finns risken att de antingen 
äter upp all mat i förtid eller ingen mat alls. Dessutom finns risken att brukarna 
väljer att äta maten kall.   

Konsekvenser för välfärd- och omsorgsförvaltningen  

Personalen inom välfärd- och omsorgsförvaltningen får en extra arbetsuppgift 
när den kylda matportionen ska värmas till brukaren.  

Konsekvenser för barn  

Barnperspektivet har beaktats och pilotprojektet medför inga konsekvenser för 
barn.         
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Förslag till beslut på sammanträdet 
Simon Bring (SD) yrkar att kommunstyrelsen beslutar att ge 
samhällsserviceförvaltningens kostavdelning i uppdrag att genomföra leverans 
av kyld mat på försök inom Välfärds- och omsorgsverksamheten under helger. 
Rapportering delges kommunstyrelsen under hösten 2024. Att representanter 
för intresseorganisationer skall bjudas in för provsmakningsaktivitet inför 
uppstarten av försöksverksamheten. 

Susanne Karlsson (S) yrkar att samhällsserviceförvaltningen får i uppdrag att ta 
fram en risk- och konsekvensanalys för genomförandet och återrapportera till 
kommunstyrelsen så fort som möjligt.      

Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med Simon 
Brings (SD) yrkande med tillägg för Susanne Karlssons (S) yrkande och finner 
att kommunstyrelsen beslutat så.       

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2024-01-24   

Beslutet skickas till 
Välfärd- och omsorgsnämnden 

Miljö- och byggnadsnämnden 

Samhällsserviceförvaltningen 

Kostavdelningen 
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§ 12 Dnr 2022-000320  

Hyresavtal gällande industrilokal vid Sydöstra 
industriområde, Åseda 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen uppdrar åt firmatecknare att underteckna hyresavtal för 
industrifastigheten på Kållehylte.           

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 29 juni år 2022, § 109, att: 

• Utökar investeringsramen 2022 med 70 miljoner kronor, från 105 till 
175 miljoner kronor, efter tecknande av hyresavtal. 

• Utökar kommunstyrelsens investeringsbudget med 70 miljoner kronor 
och avsätta medlen till nybyggnation av industrifastighet enligt förslaget. 

• Uppdrar åt kommunstyrelsen att teckna ett hyresavtal för nya 
industrilokalen. 

• Uppdrar åt kommunstyrelsen att efter tecknande av hyresavtal 
genomföra byggnation. 

Fastigheten är snart färdigbyggd och hyresavtal behöver tecknas.  

Konsekvenser 
Kommunens kostnader för anläggningen kommer bestå av kapitalkostnader, 
fastighetsavgift och försäkring och kommer vara variabla under hyrestiden 
främst till följd av att räntekostnaderna kommer variera över tid. De faktiska 
kostnaderna kommer utgöra hyran och faktureras hyresgästen månatligen enligt 
en trappstegsmodell där betalningstiden förkortas över tid. Hyresavtalet är 
kostnadsneutralt för kommunen. Såväl kostnader som hyresintäkt kommer 
bokföras på Samhällsserviceförvaltningen. 

Kostnader för den löpande driften av anläggningen kommer hyresgästen själv 
betala.                

Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens presidiets förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen 
beslutat så.  

Ordförande frågar om ärendet kan justeras omedelbart och finner att 
kommunstyrelsen beslutat så.      
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Beslutsunderlag 
Presidieskrivelse 2024-01-22 

Förslag till hyresavtal 

Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2022-06-28 § 109     

Beslutet skickas till 
Firmatecknare 

Bolaget 
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§ 13 Dnr 2022-000385  

Ökade driftskostnader för ishallarna 

Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet återöppnas om momsreglerna ändras på så sätt att de återstående 3 
miljonerna behöver borgas för.              

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade den 11 december 2023, § 306, att föreslå 
kommunfullmäktige att besluta om att så som för egen skuld ingå borgen för 
Åseda Ishalls ABs låneförpliktelse till följd av investering i fastigheten gällande 
byte av tak/skal och sarg till ett totalt lånebelopp om maximalt 12 miljoner 
kronor inklusive eventuell moms. 

Efter kommunstyrelsens beslut har kommunen tagit del av rättsfall vilket gör att 
förslaget behöver öka till 15 miljoner kronor i och med osäkerhet kring moms 
för idrottsverksamheter.      

Uppvidinge kommun har under flertalet år blivit uppvaktade av Åseda Ishall 
AB om deras behov av att renovera taket på fastigheten. Lenhovda 
idrottsförening vittnar om liknande problematik, då även den fastigheten är i 
stort behov av renovering/nytt tak.  

Under 2022 och 2023 har flera dialogmöten hållits, tillsammans med företrädare 
för bolaget, Lenhovda idrottsförening, politiska företrädare, tjänstepersoner 
från kultur- och fritidsavdelningen samt ekonomiavdelningen. Under 
dialogmötena har verksamheternas förutsättningar att bedriva en 
kostnadseffektiv verksamhet för barn och unga diskuterats, där senaste årens 
elpriser har påverkat förutsättningarna drastiskt.  

Kultur- och fritidsavdelningen har beställt och genomfört en besiktning av båda 
ishallarnas tak, som visar stora behov av insatser i fastigheterna.  

Åseda Ishall AB inkom den 22 juni 2023 med olika förslag på renovering av 
ishallens tak.  

Alternativ 1 innefattar budget vid byggnation av nytt klimatskal med normal 
elkostnad. Investeringen rör ett helt nytt skal, tak och sarg. Åseda Ishall ABs 
totala investering är 12 000 000 kr. Uppvidinge kommuns ökade kostnader, 
med anledning av ökad hyreskostnad till Åseda Ishall AB, blir enligt 2023 års 
nivå 641 tkr/år.  

Alternativ 2 innefattar budget vid byggnation av nytt tak och sarg. Åseda Ishall 
ABs totala investering är 7 380 000 kr. Uppvidinge kommuns ökade kostnader, 
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Antal Ja-röster 4 stycken, antal Nej-röster 7 stycken. 

Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutat i enlighet med Moderaternas 
yrkande.     

Beslutsunderlag 

Presidieskrivelse 2023-11-10 

Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-10-31 § 99 

Besiktningsrapport Åseda och Lenhovda ishallar 

Budget drift Åseda Ishall 

Protokollsutdrag 2022-12-01 § 154 

Protokollsutdrag 2022-10-31 § 142 

Protokollsutdrag 2022-09-20 § 222 

Enkel prövning av barnets bästa 

Protokollsutdrag 2022-09-06 § 114    

Beslutet skickas till 
Kultur- och fritidsavdelningen 
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§ 14 Dnr 2023-000499  

Revidering av riktlinjer och regler för föreningsbidrag 
till ideella föreningar i Uppvidinge kommun 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna det reviderade 
förslaget av Riktlinjer och regler för föreningsbidrag till ideella föreningar i 
Uppvidinge kommun. Under rubriken: Stöd till hembygdsföreningar och 
föreningar med kulturarrangemang verksamhet. Ny text: Föreningar som för 
historia och kulturarv vidare, spelar en stor roll för att skapa en kulturell 
identitet.            

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige antog 2022-11-26 nya Riktlinjer och regler för 
föreningsbidrag till ideella föreningar i Uppvidinge kommun. Under 2023 har 
de nya riktlinjerna implementerats i föreningslivet vid tilldelning av bidrag och 
under året har behov av mindre ändringar uppmärksammats. 

Kommunalt aktivitetsstöd – Riksidrottsförbundet har ändrat sitt regelverk, 
vilket våra bestämmelser är baserade på, det nya förslaget följer deras beslut. 

Arrangemangsstöd – behov av tydligare ansökningsprocess för att bidraget ska 
vara smidigt att söka och gynna arrangerande föreningar. 

Stöd till hembygdsföreningar – i uppdraget som gavs kultur- och 
fritidsavdelningen skulle förslag på ett nytt stöd som gynnar föreningar med 
kulturbärande verksamhet arbetas fram. Detta resulterade i ett stöd riktat till 
hembygdsföreningar. Det finns fler föreningar än hembygdsföreningar med 
kulturbärande verksamhet och därför föreslår kultur- och fritidsavdelningen att 
man ändrar kriterierna för att ge fler föreningar möjlighet att söka, dessutom 
förtydligas vad bidraget kan riktas till för insatser.  

Startstöd – ett stöd för att ge möjlighet till fler föreningar att bedriva 
verksamhet, samt till befintliga föreningar att bredda och utveckla sina 
verksamheter.  

Ordet bidrag är genomgående utbytt mot stöd för att tydliggöra att de pengar 
kommunen ger är ett stöd till verksamheten, men att föreningarna också 
behöver arbeta med sina förutsättningar och med att hitta andra finansiärer. 

Text gällande var beslut fattas har tagits bort då detta styrs i Kommunstyrelsens 
delegationsordning.  

Det finns även andra mindre förslag till förändringar, alla markerade i gult.  
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Konsekvenser 
De förändringar som är föreslagna ryms inom befintlig budget.     

Förslag till beslut på sammanträdet 
Matthias Sjöberg (V) yrkar på följande ändring i styrdokumentet: Under 
rubriken: Stöd till hembygdsföreningar och föreningar med kulturarrangemang 
verksamhet. Ny text: Föreningar som för historia och kulturarv vidare, spelar en 
stor roll för att skapa en kulturell identitet. 

Moderaterna yrkar bifall till Matthias Sjöbergs (V) ändringsyrkande.      

Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens kultur- och föreningsutskotts förslag till beslut med ändring 
för Matthias Sjöbergs (V) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutat så.        

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag kultur- och föreningsutskottet 2023-12-07 § 74 

Revidering av Riktlinjer och regler för föreningsbidrag till ideella föreningar i 
Uppvidinge kommun     

Beslutet skickas till 

Kultur- och fritidsavdelningen 

Ekonomiavdelningen 

Föreningar i Uppvidinge kommun 
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§ 15 Dnr 2023-000493  

Motion om att-satserna i motioner behandlas var för sig 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen på så sätt 
att motionernas att-satser kan behandlas var för sig i enlighet med nedanstående 
beskrivning.             

Sammanfattning av ärendet 

Den 8 november 2023 inkom en motion som föreslår följande: 

• Att-satserna i motioner behandlas var för sig.  

Kommunfullmäktige beslutade den 28 november 2023, § 152, att motionen fick 
ställas och överlämnades till kommunstyrelsen för beredning. 
Kommunstyrelsen beslutade den 11 december 2023, § 312, att överlämna 
motionen till kommunledningsförvaltningen för beredning. 

Av kommunallagens (2017:900) 5:e kapitel 22 § framgår att ärenden i 
fullmäktige får väckas av ledamot genom motion. Kommunfullmäktige ska i 
arbetsordningen reglerna handläggningen av motioner. Av förarbetena 
(2016/17:171 s. 343) till kommunallagen framgår bland annat följande: 

Motioner kan innehålla flera olika yrkanden. Bestämmelsen utgör inget 
hinder mot att fullmäktige, om yrkandena kan hållas isär från varandra, tar 
ställning till ett yrkande och samtidigt beslutar att motionen i övrigt ska 
beredas ytterligare. 

Av kommunfullmäktiges arbetsordning finns inga bestämmelser gällande 
hantering av motionernas att-satser. 

Det finns några kommuner som har antagit riktlinjer för hantering av motioner. 
Av riktlinjerna är det i huvudsak tre möjliga beslut som gäller: motionerna ska 
antingen bifallas, avslås eller anses vara besvarade. Tillvägagångssättet 
överensstämmer med Uppvidinge kommuns hantering samt vad som beskrivs 
av kommunstyrelsens beslutade ärendehanteringsbok. 

Men av vissa kommuners riktlinjer finns även en fjärde möjlig hantering: 

Bifall/Avslag/Besvarande 
av enskilda att-satser  

 

Förslaget till beslut kan skilja sig åt för olika att-satser som 
är föreslagna i motionen. Förslaget till beslut kan därmed 
vara att avslå en att-sats och bifalla en annan. 

Exempel: 
Kommunfullmäktige beslutar att bifalla motionen i den del 
som avser… 
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Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen i den del 
som avser… 

Det är kommunledningsförvaltningens bedömning att det är upp till 
kommunfullmäktige att bestämma hanteringen av motionernas att-satser. 
Kommunledningsförvaltningen föreslår bifall till motionen med tillägget att 
motionernas att-satser kan behandlas var för sig. Det innebär att hanteringen 
även möjliggör för att motionerna kan avgöras i sin helhet.      

Förslag till beslut på sammanträdet 

Susanne Karlsson (S) yrkar bifall till ordförandes förslag till beslut.       

Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
ordförandes förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen beslutat så.       

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2023-12-27 

Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2023-12-11 § 312 

Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2023-11-28 § 152 

Motion om att-satserna ska behandlas var för sig, 2023-11-08    

Beslutet skickas till 
Motionär 

Kommunledningsförvaltningen 
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§ 16 Dnr 2023-000424  

Revidering av miljö- och byggnadsnämndens 
reglemente 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fastställa förslag till reglemente 
för miljö- och byggnadsnämnden.              

Sammanfattning av ärendet 
Reglementet för miljö- och byggnadsnämnden har reviderats i beslut av 
kommunfullmäktige den 6 september år 2022, § 122, och den 28 november år 
2023, § 163.  

Kommunledningsförvaltningen har tagit fram ett förslag till reglemente för 
miljö- och byggnadsnämnden utifrån en kommungemensam mall. Förslaget 
innebär ingen förändring i sak och syftar till att förena kommunfullmäktiges 
beslutade revideringar i ett samlat fastställt reglemente.        

Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
ordförandes förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen beslutat så.       

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2024-01-16 

Förslag till reglemente för miljö- och byggnadsnämnden, 2024-01-16 

Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2023-11-28 § 163 

Reglemente för miljö- och byggnadsnämnden 2019-07-01 

Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2022-09-06 § 122 

Reglemente för miljö- och byggnadsnämnden 2022-06-22    

Beslutet skickas till 
Miljö- och byggnadsnämnden 
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§ 17 Dnr 2024-000030  

Återrapportering av delegationsbeslut 

Kommunstyrelsens beslut 
Godkänner återrapporteringen.             

Sammanfattning av ärendet 

Enligt Kommunstyrelsens delegationsordning ska beslut som fattas på 
delegation återrapporteras till kommunstyrelsen. Förteckning över 
delegationsbesluten redovisas på sammanträdet. Anmälda delegationsbeslut 
förvaras i kommunhuset Åseda.              

Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan godkänna återrapporteringen och 
finner att kommunstyrelsen beslutat så.       

Beslutsunderlag 
Förteckning över delegationsbeslut - januari          
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§ 18 Dnr 2024-000010  

Meddelande till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens beslut 
Godkänner informationen.                

Sammanfattning av ärendet 

Inkomna meddelanden: 

• Information om leverans av mobil reservkraft, 2023-12-06(-07, 11, 12), 
KS2023-000375 

• Beslut om ansvarig utgivare, Myndigheten för press, radio och tv, 2023-
12-06, KS2023-000201 

• Förslag till Trafikverkets föreskrifter om bärighetsklasser i Kronobergs 
län, Trafikverket, 2023-12-12 

• Miljö- och byggnadsnämnden beslut om byggsanktionsavgift, 2023-12-
13, KS2023-000542 

• Missiv om Remiss av promemorian Kompletterande bestämmelser till 
EU-förordningen om utbyggnad av infrastruktur för alternativa 
drivmedel, Regeringskansliet, dnr LI2023/03862, 2023-12-20 

• Förvaltningsrätten i Växjö, underrättelse om ytterligare tid för att lämna 
yttrande, mål nr 3062-23, 2024-01-02 

• Remiss gällande en översyn och aktualisering av hamnarna av 
riksintresse för yrkesfisket, HaV 2023-001156, Havs- och 
vattenmyndigheten, 2024-01-05 

• Ansökan om överprövning Kostdatasystem, egenkontroll och 
systemstöd för livsmedelsupphandling och uppföljning Växjö kommun 
2022-000642, Förvaltningsrätten i Växjö, 2024-000123 

Protokollsutdrag: 

• Miljö- och byggnadsnämnden 

o 2023-12-06 §§ 122 Ekonomisk rapport januari-november 2023 
o 2023-12-06 §§ 123 Intern kontroll 2024 
o 2023-12-06 §§ 124 Beslutsattestförteckning 2024 
o 2023-12-06 §§ 125 Sammanträdesplan 2024 

• Välfärds- och omsorgsnämnden 
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o 2023-12-05 § 131 Utbildningsinsats i utvecklande medarbetarskap 
o 2023-12-05 § 132 Granskning av uppföljning av placerade barn 

och unga, PwC 
o 2023-12-05 § 136 Handlingsplan för klimat- och energistrategi 

Välfärds- och omsorgsförvaltningen 
o 2023-12-05 § 137 Intern kontroll 2023 VON 
o 2023-12-05 § 138 Ekonomiska rapporter år 2023 
o 2023-12-05 § 139 Ersättning till utförare enligt lagen om valfrihet 

för år 2024 
o 2023-12-05 § 141 Sammanträdesplan 2024 

• Barn- och utbildningsnämnden 

o 2023-12-06 § 136 Klimat- och energistrategi för Uppvidinge 
kommunkoncern 2022-2030 

• Överförmyndarnämnden 

o § 71 Uppföljning av intern kontrollplan 2023, 2023-12-15           

Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan godkänna informationen och 
finner att kommunstyrelsen beslutat så.      

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2024-01-23 

     



 

Kommunstyrelsen 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

35(40) 

Sammanträdesdatum 

2024-01-30 
 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
    

 

§ 19 Dnr 2024-000133  

Information om pågående projekt 

Kommunstyrelsens beslut 
Uppdra åt samhällsserviceförvaltningen att ta fram en plan för rapportering av 
väsentliga investeringsprojekt till kommunstyrelsen med särskilt fokus på 
hantering av väsentliga ändringar och risk för budgetöverskridande.              

Sammanfattning av ärendet 
Ärendet har lagts till på dagordningen av Simon Bring (SD) genom 
nämndinitiativ. Mark- och exploateringshandläggare informerar om pågående 
större projekt i kommunen.        

Förslag till beslut på sammanträdet 
Simon Bring (SD) yrkar att uppdra åt samhällsserviceförvaltningen att ta fram 
en plan för rapportering av väsentliga investeringsprojekt till kommunstyrelsen 
med särskilt fokus på hantering av väsentliga ändringar och risk för 
budgetöverskridande.     

Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med Simon 
Brings (SD) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutat så.             
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§ 20 Dnr 2023-000149  

Banvallen mellan Vetlanda och Åseda, TRV 2022 
103502 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen upphäver fjärde punkten i kommunstyrelsens beslut 2023-
12-11 § 304.  

Kommunstyrelsen beslutar att ta kontakt med angränsande markägare och föra 
dialog om eventuellt övertagande av aktuellt spårområde utanför Åseda tätort.               

Sammanfattning av ärendet 
Ärendet har lagts till på dagordningen av Sven-Olof Svensson (LPo) genom 
nämndinitiativ.  

Trafikverket beslutade 2016 att stänga ner järnvägen mellan Vetlanda och 
Åseda. Sista gången tågen körde trafikerade sträckan var 2002 och underhållet 
av banan avslutades 2006. Efter nedläggningen inledde Trafikverket en dialog 
med Vetlanda och Uppvidinge kommuner för att diskutera möjligheten att sälja 
järnvägsfastigheten till respektive kommun. Uppvidinge kommuns intresse har 
främst riktats mot att få tillträde över den del av banvallen som ligger i centrala 
Åseda. Trafikverket har meddelat att det är en försäljning av endast hela 
fastigheten inom respektive kommun som är aktuellt. Vetlanda kommun har 
uttryckt intresse för att skapa en gång- och cykelväg längs banvallen mellan 
Korsberga och Vetlanda. Frågan om Trafikverket kan bygga och finansiera en 
sådan gång- och- cykelväg är för närvarande inte klarlagd. Detta innebär att 
Vetlanda kommun har valt att avvakta med fastighetsförvärvet. 

En beräknad kostnad för att riva rälsen och iordningställande av banvallen 
ligger på ca 3,5 miljoner kronor. Till följd av rivningen förväntas en intäkt på 
ungefär 3 miljoner kronor från försäljningen av rälsen till skrot. 

Vid utskottets sammanträde informerade Anders Linnér (mark- och 
exploateringsingenjör) att köpeskillingen vid förvärvet ligger på 5000 kr. 

Kommunstyrelsen beslutade den 11 december 2023, § 304:  

− att uppdra åt Samhällsserviceförvaltningen att förvärva banvallen mellan 
Vetlanda och Åseda inom den del som är belägen i Uppvidinge kommun.  

− att köpeskillingen är 5000 kr.  

− att förvärvet finansieras med medel från investeringar för 2024 – Strategiska 
markförvärv.  
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− att ta kontakt med angränsande markägare och föra dialog om eventuellt 
övertagande av rälsen.    

Konsekvenser 
Uppvidinge kommun har under flera år önskat få rådighet över järnvägsmarken 
i centrala Åseda för att kunna vidareutveckla de centrala delarna av Åseda 
tätort. Den snabbaste vägen att komma fram i ärendet verkar att vara att köpa 
marken och sedan själva stå för rivningen av rälsen. Trafikverket säljer 
fastigheten för en symbolisk summa. Upparbetade kostnader om 500 000 kr 
medför en kapitalkostnad om 26 025 kr. Årligt underhåll beräknas till ca 15 000 
kr.        

Förslag till beslut på sammanträdet 
Simon Bring (SD) yrkar att kommunstyrelsen upphäver fjärde punkten i 
kommunstyrelsens beslut 2023-12-11 § 304. Kommunstyrelsen beslutar att ta 
kontakt med angränsande markägare och föra dialog om eventuellt övertagande 
av aktuellt spårområde utanför Åseda tätort.         

Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med Simon 
Brings (SD) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutat så.     

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag 2023-12-11 § 304       

Beslutet skickas till 
Samhällsserviceförvaltningen  
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§ 21 Dnr 2024-000132  

Vindkraftsbeslut Uppvidinge 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att all hantering av nya 
vindkraftsärenden i Uppvidinge kommun stoppas till dess att samtliga 
nedanstående parametrar är uppfyllda:  

1. Den nya översiktsplanen är antagen och godkänd av kommunfullmäktige.  

2. Idag godkända vindkraftsetableringar är byggda och driftsatta.       

Reservation 

Centerpartiet reserverar sig mot beslutet med följande reservationsmotivering: 

Då vi ser att beslutet om att stoppa all hantering av nya vindkraftsärenden, 
kommer att påverka Uppvidinge kommuns invånare negativt. Beslutet innebär 
att utskott/nämnd/styrelser/tjänstemän förbjuds att framföra kommunens 
synpunkter på samråd, genom remissyttranden, genom att informera på möten 
och föra en dialog med våra exploatörer och invånare, då all hantering av nya 
vindkraftsärenden stoppas. Beslutet innebär inte att exploatörer kommer att 
sluta projektera och utreda framtida vindkraftssatsningar i Uppvidinge 
kommun. När svar från myndighet enligt miljöbalken 16:4 begärs, det så kallade 
kommunala vetot, måste det tas upp i kommunfullmäktige och tillstyrkas eller 
avstyrkas, vare sig vi har ett principbeslut eller ej. Det finns även 
vindkraftsärenden som går under Plan och bygglagen som enligt lag ska 
handläggas och beslutas skyndsamt.       

Sammanfattning av ärendet 
Ärendet har lagts till på dagordningen av Sven-Olof Svensson (LPo) genom 
nämndinitiativ.        

Förslag till beslut på sammanträdet 
Sven-Olof Svensson (LPo) yrkar att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige besluta att all hantering av nya vindkraftsärenden i 
Uppvidinge kommun stoppas till dess att samtliga nedanstående parametrar är 
uppfyllda: 1. Den nya översiktsplanen är antagen och godkänd av 
kommunfullmäktige. 2. Idag godkända vindkraftsetableringar är byggda och 
driftsatta.    

Matthias Sjöberg (V), Socialdemokraterna, Moderaterna och Simon Bring (SD) 
yrkar bifall till Sven-Olof Svenssons (LPo) yrkande. 
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Simon Bring (SD) X   

Antal Ja-röster 2 stycken, antal Nej-röster 7 stycken, antal avstår 2 stycken.  

Ordförande finner att kommunstyrelsen avslagit Simon Brings (SD) 
tilläggsyrkande.               

  

 




